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מזכירות החב רה

שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה

1 עמוד

פרוטוקול

, מרכז שדה ויער, נס הרים  22/4ישיבת ועדת חינוך וקהילה מס' 

14/06/2022שלישי, ט"ו סיון תשפ"ב,  יום

חברים: 
יו"ר הוועדה )נכח בזום(   -הוד בצר  -יו"ר הוועדה 

יו"ר הוועדה  -שמואל ליטוב  -יו"ר הוועדה 

אנסבכר )נכחה בזום(; גדי מאירי; דוד פרץ )נכח בזום(; דוידי בן ציון )נכח בזום(; דניאל אבידור )נכח אלישבע  
בזום(; חיים מנחם; יזהר הס; ישראל מלאכי; מוטי יוגב; ניסן צ'ליק; רונית בויטנר )נכחה בזום( 

משתתפים: 

אבי מוסן; אהרון בר; אורטל ארביב; אייל אוסטרינסקי; אילה כהן; אלי כהן; אליהו גפני; אלירן  
חי; אריאל סטוצינסקי )נכח בזום(; גידו אהרון גולדברג; גידי אייזן; גלי סיטון; דובי פריצקי;  -שמואל

חצירה; שר שלום  חזי הייס; יעל ותקין; סימון אלבז; עו"ד קונוביץ קובי; שלמה בן חיים; שמעון אבו
גרבי 

סדר יום: 

אישור פרוטוקולים   1.

שר שלום גרבי, מנהל החטיבה   -סקירת ביצוע תקציבי ע"פ אגפים  2.

אישור הרכב ועדת משנה לפיתוח מנהיגות ציונית בישראל  3.

סקירת פעילות המחלקה לנוער בסיכוי  4.

סקירה וקריטריונים לשליחי חו"ל  5.

סקירת פעילות חטיבת החינוך במדינות אמל"ט  6.

תמצית דיון והחלטות: 

אישור פרוטוקולים  1.

עיקרי הדיון: 

חמשת הפרוטוקולים שצורפו אושרו פה אחד.  

22060405/1החלטה מס' 

7.4.22 10.3.22הועדה מאשרת פרוטוקולים ועדת חינוך 
6.4.22 10.3.22הועדה מאשרת פרוטוקולים ועדת משנה נוער בסיכוי  

7.4.22הועדה מאשרת פרוטוקול ועדת משנה לפעילות בחו"ל 

שר שלום גרבי, מנהל החטיבה   -סקירת ביצוע תקציבי ע"פ אגפים  2. 

עיקרי הדיון: 

הועדה, מר שמואל ליטוב, דיווח על הקמת ועדות המשנה פעילות בחו"ל ופיתוח מנהיגות ציונית  יו"ר 
בישראל, והבהיר שתחומי הפעילות בהם יופעלו לאחר שתיקבע המדיניות, עוד עדכן שהפעילות בתחום  

 החינוך בניצול תקציבי טוב למעט הנושאים שעדיין לא נקבעה המדיניות. 
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 2 עמוד
 

 

   

 
ג'רבי, נתן סקירה לגבי אחוזי הביצוע באגפי חטיבת החינוך לאחר אישור   מנהל החטיבה, שר שלום

,   53%, חינוך וקהילה 60%התקציב בחודש פברואר, באגף לפדגוגיה ושיווק הביצוע כבר עומד על 
, מרכזי מבקרים  99%, חוגי סיירות 61%, שת"פ ופרויקטים 42%, מרכז שדה ויער 54%פעילות חו"ל 

וכך יהיה השנה,  למרות שהתקציב    99%היה ניצול תקציבי  2021, כאשר בשנת 20%ונוער בסיכון  64%
אושר רק בחודש פברואר, חטיבת החינוך ניצבת במקום טוב בהיקף המימוש עד כה ולפני הפעילויות של  
החופש הגדול והקייטנות שמהוה חלק משמעותי בתקציב פעילות האגף לחינוך וקהילה. עוד נתן סקירה  

ילדים   150איש מטעם חטיבת החינוך וביום ירושלים הייתה קבוצה של  20,000אום שהגיעו על חודש הל
בני נוער    600עם צרכים מיוחדים, החטיבה קיימה טקס ביום השואה באנדרטת גווילי האש בהשתתפות 

מהמכינות וניצולי שואה יחד עם משמר הגבול, ומשואה לתקומה צעדו מטעם חטיבת החינוך במצעד  
  750אירועים בהשתתפות   16בפולין בהובלת מנהל האגף לחינוך וקהילה אבי מוסן, כמו"כ קוימו החיים 

ניצולי שואה, וביום העצמאות צעדו  לכותל יחד עם מחלקת חו"ל, בנוסף יש את המיזם שביל הנופלים,  
רגוני  משתתפים ממשפחות שכולות יחד עם בני נוער וא 12,000שבילים בהם נהרגו חיילים וצעדו בהם 

נוער אשר מספרים את סיפורו של כל נופל. עוד נתן דיווח על מרכזי מורשת בנוף הגליל ובקרית מלאכי  
בבניה כאשר באופקים ובשדרות יצא מכרז פומבי לאיתור קבלן ויש חוסר תקציבי עקב עליית    8ועוד 

 המחירים בתשומות הבנייה. 
וציין שיש יועצת חיצונית בשם ציפי נחשון גליק   שר שלום ג'רבי הוסיף לדווח על הפרויקט נוער בסיכוי

שהייתה סמנכל"ית במשרד הרווחה ובליווי עובדים סוציאליים ופסיכולוגים, עמותת רמות יהודה של  
כאשר בתוכנית ההוליסטית   14-21בנות בגילאי  25הרב גרוסמן לקראת חתימה על שת"פ בסטף בו יגיעו  

אישית ובמקום יהיה מרכז מבקרים הדרכות טיולים ושבילי   יהיו להם כלים תעסוקתיים רכים והעצמה
אופניים. בנוסף יש את הפרויקט נוטעים יחד בו הרשויות המקומיות מאתרות נוער בסיכוי בקצה 

הרצף, ובהתקשרות של גופים ע"י קול קורא נותנים להם כישורים לתעסוקה והכשרה מקצועית בשטחי  
פריסה ארצית בהם הנוער לומד עובד ומקבל כישורים רכים  קק"ל. כמו"כ יש את החוות החקלאיות ב

 וחלקם לנים שם. 
 

משחקי חברה מותאמים לחינוך הפורמלי    4עוד עדכן על האגף הפדגוגי בחטיבה שבחודש הלאום הוציא 
והבלתי פורמלי, נעשה חידון קק"ל ארצי בגבעת התחמושת ובאותו יום התקיימו סיורים וטיולים,  

ידון תנ"ך עולמי ושני ימי טיול למשתתפים מהתפוצות, כמו"כ יש את הקרוואנים  מחלקת חו"ל נעשה ח 
החינוכיים בו השתתפו שישה צוותים במדינות בעולם להקניית ידע של ערכי קק"ל המסורתיים, בחודש  

מורים, ויש סמינר    102מורים דוברי אנגלית ואחד לשאר השפות ל  174יולי יתקיימו שני סמינרים אחד ל
של שליחי הצ"ע המעבירים את התכנים החינוכיים של החטיבה ללא תמורה. האגף למרכזי מורים 

השדה חנך בהשתתפות יו"ר קק"ל בית כנסת והכנסת שני ספרי תורה במרכז שדה ציפורי לע"נ ניצול  
אוהלי אברהם גדולים ממוזגים    4שואה ושלושה קצינים מהצנחנים, בציפורי יש את הבקתות והוקמו 

  4איש, בשוני יש   400לחורף ולקיץ, בלביא שטח הגיחה לקראת סיום בו יוכלו להשתכן  ומותאמים
אוהלי אברהם שימוזגו בקרוב, בנס הרים משתכנים פליטי המלחמה באוקראינה ומחודש מאי משרד  

בחודש,  30,000הרווחה משתתף בהוצאות במיליון ₪, ביתיר מסתדר נושא הוצאות החשמל שיחסוך 
שת"פ עם המועצה לשימור אתרים להפוך את המקום  למודרני ולהביא מספר רב של  בית אשל יהיה 

מבקרים. מנהל החטיבה סיים את הסקירה ואמר שחטיבת החינוך פועלת בהיקף תקציבי רב עם מאות  
אלפי חניכים, תנועות נוער, קהילה, עולים, ובעלי צרכים מיוחדים, והודה למנהלי האגפים ועובדי  

 חטיבת החינוך. 
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 .3 אישור הרכב ועדת משנה לפיתוח מנהיגות ציונית בישראל 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

 

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, הציג את הרכב חברי הועדה כפי שסוכם עם כל הגורמים הנוגעים בדבר  
 וביקש להעלות להצבעה כפי שמופיע בהצעת המחליטים.  

 
 

 22060402/1החלטה מס' 
 

   

שמואל ליטוב, הוד   -הועדה מאשרת את הרכב ועדת המשנה לפיתוח מנהיגות ציונית בישראל: יו"ר 
 בצר, ישראל מלאכי, יזהר הס, רונית בויטנר וחיים מנחם. 

 

 

   

 

 

 הצבעה: 
 ( 7רוב )-נגד

 4 -בעד 
 1 -לא השתתפו בהצבעה

 ההצעה נדחתה 
 

 
חבר הועדה, דוידי בן ציון, העלה דרישה להסתייגות ולשנות את הרכב הועדה והציע את עצמו כחבר  

 במקום ישראל מלאכי. 
מאירי, איך נקבע ההרכב? השיב יו"ר הועדה שבמהלך דיוני התקציב ישב הוא  לשאלת חבר הועדה, גדי 

ויו"ר הועדה מר הוד בצר עם כל אחד מחברי הועדה במטרה להגיע להסכמה רחבה פה אחד על כל 
הנושאים החשובים לכל אחד מהחברים, ובנושא של הרכב הועדה למנהיגות בישראל התבקשנו ע"י  

ראל מלאכי והמטרה גם בנושא זה להגיע להסכמה רחבה ומבקש מדוידי  תנועת המזרחי להכניס את יש
בן ציון להסיר את ההסתייגות והציע פשרה כדי למנוע חילוקי דעות לכנס את ועדת המשנה לאחר  

 שתתכנס ועדת חינוך הבאה כדי שתהיה הסכמה פה אחד להרכב ועדת המשנה למנהיגות. 
  

 
 

 22060403/1החלטה מס' 
 

    

שמואל ליטוב, הוד   -הועדה מאשרת את הרכב ועדת המשנה לפיתוח מנהיגות ציונית בישראל: יו"ר 
 בצר, דוידי בן ציון, יזהר הס, רונית בויטנר וחיים מנחם.

 

 

    

  

 

 הצבעה: 
 ( 8רוב )-בעד

 ) שמואל ליטוב , ישראל מלאכי , מוטי יוגב , דוד פרץ(   4 -מתנגדים
 ) אלישבע אנסבכר(  1 -נמנעים

 אושר ברוב קולות 
 

    

 

 
  

 

    

 .4 סקירת פעילות המחלקה לנוער בסיכוי 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב עדכן על תוכנית הדגל נוטעים יחד לנוער בסיכוי אשר נמצא בקצה הרצף  
כאשר מדובר בנערים ונערות שנפלטו מהמערכת החינוכית והתדרדרו לסמים וזנות ויחד עם הרשויות  

סוקתי הן  המקומיות ביישובי המעוף פועלים לאתר אותם ולתת להם מנגנון של הערכה על ידי שילוב תע 
במסגרות קק"ליות והן ברשות המקומית ע"י גופים מפעילים המתמחים בנוער שזכו במכרז, והדבר  

נעשה בפנייה ע"י קול קורא לכל הרשויות ביישובי המעוף לאפשר לכולם להצטרף באופן שווה, כמו"כ  
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עסוקתי  חוות נוער בסיכוי פועלים להרחיב בכל הארץ לשלב נוער בקצה הרצף ולתת להם מענה ת
והכשרה מקצועית, עוד עדכן על פרויקט כפר נוער בסטף בשיתוף עם עמותת רמות יהודה בו ימוקמו  

 נערות בקצה הרצף כדי לאפשר להם מסגרת נורמטיבית ותחושת סיפוק והערכה עצמית. 
אבי מוסן, מנהל האגף לחינוך וקהילה, עדכן בנושא הבית בסטף שבהחלטת וועדת השותפויות של  

לח חוזה לעמותת רמות יהודה שנמצא בשלבי חתימה וכאשר יחתם ההסכם יתאפשר להתקדם  קק"ל נש
ולהתחיל תהליך של תכנון ושיפוץ המבנה ולאחמ"כ הקמת צוות לאיתור נערות ולגיוסן לעבודה במקום  

 בשיתוף מפ"ק והיערנים ולשילובן בעבודות קק"ליות מותאמות. 
גופים   4יישובי מעוף יחד עם   53יישובים מתוך  18ל עם עוד עדכן על פרויקט נוטעים יחד שכבר פוע

 מפעילים שזכו במכרז ע"י קול קורא. 
לשאלת יו"ר הועדה מתי יוצא קול קורא וסיום המכרז? השיב אבי מוסן שבגופים המפעילים נבחרו  

אנשים במקומות   150ארבעה כאשר שלושה מתוכם חתמו על ההסכם ובעמותת מרחבים מועסקים 
עלים לאיתור צוות וקבוצות ובניית אמון עם הנוער, עמותת ארץ עיר בחוות רימון ביער להב  שונים הפו

 בדרום מפעילים בני נוער ומשלבים אותם בתעסוקה. 
יו"ר הועדה הוסיף שבחזון שלו שיוקמו ביערות בתי קפה חברתיים שיפעלו ע"י הנוער ויעסקו בנגרות  

כשרת השטח, ומבקש מחברי הועדה לבוא לסיור לשטח  ועוד מגוון פעילויות כמו השכרת אופניים וה
 ולהתרשם. 

אבי מוסן עדכן שנעשתה פנייה נוספת לשאר הרשויות ביישובי המעוף וקול קורא באתר קק"ל כדי  
לאתר עוד גופים מפעילים המתמחים בעבודה סוציאלית ובהכשרה תעסוקתית ברמה של הכשרה  

עמותות כבר פועלים  2שא החוות החקלאיות כאשר והעצמה, בנוסף פועלים במיזמים משותפים בנו
בני נוער   100חוות שבהם נמצאים  16בהכשרת מקצועית במתן קורסים ברתכות ונגרות וכיום מדובר ב

 שאף יצאו לסיור הכרת הארץ והעצמה קבוצתית. 
ך או  לשאלת חבר הועדה, גדי מאירי, האם המדד להגדיר יישובי מעוף הוא רק מצב הסוציו אקונומי נמו 

 יש להוסיף מקומות שאין להם אפשרות תקציבית לטפל בנוער בקצה הרצף? 
השיב יו"ר הועדה, מכיוון שהתקציב מוגבל ניתנה עדיפות ליישובי מעוף ע"פ קריטריון סוציו אקונומי  

, בנוסף החוות קולטות נוער מכל רחבי הארץ ללא הגבלה ואף קיים רעיון להפעיל חווה נודדת  1-5
שתסתובב בכל הארץ ותיתן מענה לתקופה וליישובים מסוימים, המטרה למצוא פתרון  לרעיית בקר 

 להגיע להחלטה מקיפה ע"י חברי הועדה ולהביא אותה בדירקטוריון להצבעה.  
  

 
  

    

 .5 סקירה וקריטריונים לשליחי חו"ל 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, עדכן על חילופי המכתבים בין יו"ר הועדה מר הוד בצר לבין יו"ר קק"ל  
מר אברהם דובדבני כאשר נודע בדרך אגב על הצעה שעלתה לעשות שת"פ עם הצ"ע בנושא השליחים  
בה נאמר שהכוונה להיות שותפים בהכשרת מורים השליחים שזה מבורך, מה שהתברר שאף הוחלט  

וסוכם על נושא שליחי החינוך המרכזיים ברחבי העולם ללא דיון בוועדה וללא תיאום עם יו"ר הועדה  
כאשר הועדה אמונה לקבוע ולהוביל את הקריטריונים ואת נושא שליחי חו"ל בראשות יו"ר הועדה  הוד  

 בצר שלקח על עצמו לטפל בנושא השליחים. 
 
 
 

הוועדה לפעילות שליחי חו"ל הוקמה בכדי להאיץ תהליך   יו"ר הועדה, מר הוד בצר, פתח ואמר שמטרת
בנושא השליחים כאשר החשש שלא יהיו שליחי חינוך בארה"ב ואוסטרליה בחגים וגם בצרפת השליח  

הוא מחג"מ ולא מחינוך, עוד עדכן על פנייתו למנכ"ל החברה שפעל באופן מיידי להוציא מכרז עבור  
ממנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, להכין קריטריונים עבור  השליח באוסטרליה. כמו"כ הייתה בקשה  

 השליחים כדי לקדם את הנושא במהירות האפשרית. 
חבר הועדה, ניסן צ'ליק, דיבר בנושא החשיבות להכשיר שליחים באופן מקצועי כדי שהשליחות תעשה 

 ניות. פרודוקטיבית ולא ע"י מינוי פוליטי אשר נועד לכישלון ללא הוראות מקצועיות ועניי
חבר הועדה, דני אבידור, מציע שנושא השליחים מטעם חג"מ וחינוך יעלה בישיבת הדירקטוריון  

ארה"ב והנושא השני הוא פריסת מערך השליחים תוך    GNFכשהנושא הראשון הוא שליח ארה"ב מול 
  קביעת מקומות בו נצרך שליח וקביעת פרמטרים וקריטריונים, ולכן ההצעה היא להאריך את מינוי

 השליח שכבר פועל בארה"ב או מישהו שכבר פעל שם ומכיר את מפת קק"ל שם עד לאחר החגים.  
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 מזכירות החברה 
  

 

   

   

 שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה
 

   

 

  

   

 5 עמוד
 

 

   

חבר הועדה, יזהר הס, הוסיף שצריך לתת גיבוי לצוות המקצועי ע"י חברי הדירקטוריון והעומד בראשה  
ש  והכל יעשה בשקיפות, והדבר הנכון והאידיאלי הוא להאריך את כהונת השליח ולא לשלוח שליח חד
לתקופת החגים דבר המצריך ידע מעמיק ,כמו"כ יש לזרז את התהליכים בכל רחבי העולם ולהגדיר  

 מדיניות וקריטריונים לשליח ופריסת מפת השליחות. 
 חבר הועדה, ניסן צ'ליק, אמר מניסיונו שההארכה תהיה לחמש שנים ולא לשלושה חודשים. 

יך את כהונת השליחים לתקופת החגים שתובא  יו"ר הועדה, שמואל ליטוב, הציע כהצעת החלטה להאר
כהמלצה בישיבת הדירקטוריון בנימוק דחיפות הנושא ואם חוו"ד המשפטית לא תאשר את הנימוק,  
תובא הצעת החלטה בכתב לחברי הועדה שיצביעו עליה, כמו"כ הועדה מאמצת את ההצעה של חבר  

בנושא שליחי חו"ל והתאמה של קריטריונים  הועדה דני אבידור לקיים דיוני עומק בועדות חג"מ וחינוך 
 שיובאו כהמלצה לדירקטוריון. 
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מהטעמים שפורטו במהלך הדיון על ידי יושבי ראש הוועדה ומנהל החטיבה, בשל חשיבות נוכחותם של  
שליחי חינוך בחו"ל בתקופת החגים ובשל דחיפות לוח הזמנים, הוועדה ממליצה לבקש משליחי החינוך  

 באוסטרליה ובארה"ב להאריך את שליחותם עד אחרי החגים. הנושא יטופל בהתאם לנהלים.   
קביל, מאמצת הוועדה את הצעתו של דני אבידור לפיה יתקיימו דיוני עומק בוועדת חג"מ ובוועדת  במ

חינוך ולאחר מכן תובא הצעה מגובשת לדירקטוריון בדבר קריטריונים לבחירת שליחים וכן נושאים  
 נוספים שיעלו בדיוני העומק. 

 

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

    

 .6 סקירת פעילות חטיבת החינוך במדינות אמל"ט 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

במטרה לקבוע מדיניות ונורמות    חבר הועדה, דני אבידור, עדכן על סיור שנעשה במדינות אמל"ט
לשליחים מבלי לשתף את חברי הדירקטוריון למרות שישנם המלצות לקביעת פרמטרים ולבדיקת  

 הנושא לעומק ע"י כלל החברים. 
מזכיר החברה, אלי כהן, עדכן שאף הוא נכח בסיור והפנה את חברי הוועדה לדו"ח מפורט שכתב, בו  

 כלל.  נאמר שנושא השליחים לא נדון בסיור
מנהל חטיבת החינוך, שר שלום ג'רבי, הציג את גדעון גולדברג שמונה מטעם חטיבת החינוך לראש  
הדסק לפעילות במדינות אמל"ט, וכיום יש שלושה נציגים במדינות ארגנטינה מקסיקו ואורוגוואי,  

ורגמים  כאשר המימון והלשכות במדינות אלו הם ע"י חטיבת חג"מ. הפעילות החינוכית והחומרים מת 
לשפה המקומית ע"י חטיבת החינוך, ונעשה שת"פ עם תגלית ומסע, כמו"כ יש פעילויות של גשר בהיקף  

₪ עבור השתלמויות ותכנים חינוכיים ותקציב תנועות נוער במדינות אמל"ט למחנות קיץ   550,000של 
 ₪  ונעשים כנסים בארץ למורים ומחנכים ממדינות אמל"ט.   127,000בסכום של 

 
ן גולדברג סקר את הפעילות החינוכית של חטיבת החינוך עם קרוואנים שהגיעו למספר מדינות  גדעו

בדרום אמריקה שיש להם פוטנציאל גדול של פעילות וקושי כלכלי לכך, כמו"כ היה כנס של מנהיגים  
 צעירים במטרה להקנות במדינות אלו את ערכי קק"ל המסורתיים באהבת הארץ. 

ג'רבי, סיכם את הדיון בכך שחטיבת החינוך פועלת במדינות אמל"ט בנושא   מנהל החטיבה, שר שלום
 החינוך באופן ישיר וביתר שאת עם הנציגים ולשכות קק"ל במקום. 

  
  

 

  

       

 

 כותב/ת הפרוטוקול: אליהו גפני 
 

   

       

 




